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Referat Årsmøde Hovedgård Lokalråd, afholdt hos Dueholm Solution 21.03.2024 kl. 19.00 

 

1) Valg af ordstyrer 

a. Ejvind Olsen (EO) 

2) Referent 

a. Mai Bo Michelsen 

3) Godkendelse af dagsorden 

a. EO konstaterede at annonce om afholdelse af Årsmøde har været i Østjysk Avis den 

6 og 13. marts 2024 og er hermed beslutningsdygtig  

4) Beretning ved EO 

a. Kort præsentation af lokalrådet 

b. Oplysning om samlet Mødeaktivitet 2023. 37 møder i alt 

c. Samby, overbygning på de 10 Lokalråd i Horsens Kommune 

i. ? Er der en bestyrelse i Samby? EO: Ja, der er et forretningsudvalg med Sven 

Jørgensen fra Nim Lokalråd som formand 

d. Områdefornyelse Stationspladsen herunder ny kunst 

e. Togstop 

i. Arbejdet med Togstop er i dag forankret i Oplandsudvalget i Horsens 

Kommune, som har fået udarbejdet opdateret rapport (februar 2024) om 

Togstop i Hovedgård 

ii. ? Etablering af Stilling Station er blevet udsat flere gange. Nu hedder Stilling 

først 2029-2035 og de er noget længere end os EO: Ja, men vi giver ikke op, 

vi fortsætter arbejdet med etablering af Togstop I Hovedgård 

iii. ? Hvorfor er de (Banestyrelsen) mere interesserede i at lave togstop i Stilling 

ift. Hovedgård? EO: Det ved vi ikke, men generelt er udgangspunktet, antal 

daglige rejsende. Ny rapport om Togstop i Hovedgård viser et muligt antal 

daglige passagerer på 249 personer. 

iv. ? Har man foretaget en undersøgelse af, hvor mange p-pladser der kan være 

på BaneDanmark’s område nord for banen? EO: Det ved vi ikke. Og det bliver 

ikke undersøgt, før man har besluttet at der kommer en station.  

f. Vej og Trafik 

i. Vi afholder årligt møde med Horsens Kommune Vej og Trafik. Vi har 

udarbejdet en liste over trafikale udfordringer/problemer vi ønsker 

udbedret. Listen opdateres på hvert møde således at kommunen “husker” 

på vores ønsker. Nogle punkter fra vores liste vil indgå i Horsens Kommunes 

Trafikplan 2035 
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ii.  Der er desværre anlægsstop i Horsens Kommune der indtil videre 

ergældende frem til juni 2024, hvor efter Horsens Byråd beslutter om 

anlægsstoppet skal forlænges eller ophæves. 

g. Byfest / erhvervsmessen 

i. Vi havde en stand på Erhvervsmessen og havde en fin og god dialog med de 

besøgende 

h. Hovedgård Bibliotek 

i. Som bekendt er der ikke mere betjening på Hovedgård Bibliotek, og 

Brugerrådet er ophørt 

ii. Fremover kommer det til at hedde ’Hovedgård Kulturhus’ og vil få en ny 

funktion hvor frivillige vil få en større indflydelse på og ansvar for hvilke 

arrangementer der skal være i Kulturhuset  

iii. ? Hvem betaler kaffen v/fx Livestream? EO: Horsens Kommune betaler 

kaffen og Lokalrådet betaler chokoladen 

i. Boligstrategi 

i. Lokalrådet har kontakt til flg. Bygherre i Hovedgård: 

P. Olsen, Udbygning af Savvænget 

Hans Jørgen Winther, Udbygning af Ørskovbæk Parken 

DHL Group og Stadt, Nyt boligkvarter, Hovedgård version 2 

ii. ? Mht. til adgang via Frydsvej, er det ikke derfor P. Olesen har købt det lille 

hus på hjørnet? EO: Jo, som en sikkerhed, hvis de kommer i dialog med 

kommunen og der åbnes op for indkørsel af eksisterende vej. 

iii. ? Der er snart ikke nogen offentlig transport til Hovedgård. Hvad Så – skal 

man så, til at tage bilen alle sammen? EO: Ja desværre ser det sådan ud. Det 

er lidt op ad bakke. 

iv. ? Kunne man ikke få bybusserne til at køre herud? EO: Det har vi foreslået 

kommunen og har haft mange forskellige forslag oppe og vende. Det er 

faktisk oppe hver gang de mødes. 

j. Strategiplan 2023 

i. ? Pensionister kører gratis i bus i Horsens kommune, det er ikke sikkert de 

har råd til en tur til Horsens, når det fremover koster 45,00 kr. per vej? 

ii. ? I og med kommunen betaler til NaboGo App, er der så indhentet 

oplysninger om, hvor meget det bliver brugt i Hovedgård? EO: Det er lige 

startet, så det kan ikke måles endnu 

iii. ? Parkeringsbåse i Vestergade – er det rigtigt? EO: ja, vi har foreslået at der 

kigges på parkeringspladser i Vestergade 
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iv. ? Coldingvej føres igennem til Ørridslevvej, men det kan Ørridslevvej ikke 

bære? EO: Kommunen har stillet forslag om, at Coldingvej spærres for biler 

midtvejs, så kun gående og cyklister kan komme igennem, men 

biler/lastbiler er ikke gennemkørende. 

k. Livestream fra Aarhus Universitet 

i. Der er afholdt 6 Livestream i 2023 med fra 22 til 36 deltagere. 

l. By-Pedel 

i. ? Kunne man lave et samarbejde med skolen/elever? EO: Tror ikke det er 

muligt mht. regler og forsikring, da vi benytter en havetraktor.   

m. Spørgsmål 

i. ? Hvad vil kommunen gøre ved stykket Naturområdet mellem Sogneskellet 

og Vestergade. Lokalrådet har fået godkendt penge til projektet? EO: Det har 

jo været et ekstraordinært vådt år. Det er rigtigt vi har ikke fået det vi havde 

forventet, men vi har haft en entreprenør til at udføre arbejdet i samarbejde 

med kommunen. Det vi har i tankerne når lokalrådet skal i kontakt med 

kommunen igen, vil vi vise for kommunen hvordan det ser ud, og så 

forventer vi af der findes en løsning på problemet med et meget vand i 

området. 

n. Godkendelse af beretning 

i. Beretning blev godkendt uden yderlig kommentar. 

5) Regnskab 

a. Regnskab blev godkendt uden kommentar. 

b. ? Kan man ikke bruge ’Box’ i mobilepay? Kasseren undersøger om det er muligt og 

lovligt for foreninger. 

6) Valg af bestyrelsesmedlemmer 

a. Ejvind Olsen er genvalgt 

b. Der er ingen som melder sig som erstatning for Martin Sørensen, så suppleant Stig 

Poulsen træder ind i bestyrelsen 

7) Valg af suppleanter 

a. Martin Sørensen er valgt som suppleant 

8) Valg af revisor og revisor suppleant 

a. Kaj Clemmensen er genvalgt som revisor 

b. Der er ingen som byder ind som revisor suppleant. Lokalrådet har mandat til 

efterfølgende at finde en revisor suppleant  

9) Eventuelt 
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a. ? Kulturhuset – er du nervøs for at der ikke er aktiviteter nok? Kunne man lave det 

om, så det blev til et forsamlingshus? EO: det er måske en mulighed, vi kan arbejde 

videre med ideen. 

b. ? Fælles spisning – jeg savner fælles spisning. Det der er i hallen, er ikke fælles 

spisning, men bare som en slags restaurant? EO: på Skovly er der fælles spisning, 

hvor man laver maden og spiser den sammen. Man betaler et mindre beløb per 

gang. 

 


